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XLIX Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 29 grudnia 2017 roku w sali konferencyjnej Urzędu 

Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz. 1200 , a zakończono o godz. 1350.  

   

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański dokonał otwarcia XLIX Sesji. Serdecznie powitał 

wszystkich przybyłych radnych, jak również zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 19 radnych, co stanowi  quorum, przy 

którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne decyzje i uchwały.  

Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską .  

Lista obecności radnych stanowi  załącznik nr 1  do protokołu 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad XLIX Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański zapytał, czy w sprawie porządku chciałby ktoś zabrać 

głos.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński wystąpił o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 7 wniosku z 

Zakładu Karnego, który jest największym beneficjentem rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości i przyjąć 

informację w sprawie trybu wyznaczania podmiotów na rzecz, których skazani mogą wykonywać pracę na 

cele społeczne oraz czynności w zakresie wykonywania prac. Jest to informacja nie uchwała niezbędna, 

aby Zakład Karny od stycznia mógł realizować swoje cele statutowe związane ze skazanymi. Wykaz 

podmiotów zgłaszających zapotrzebowanie na przyjęcie do pracy skazanych z Zakładu Karnego w Iławie  

 

Oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

- dopuszczenie zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Gminy Miejskiej Iława instrumentem 

płatniczym  

- nadania tytułu „ Zasłużony dla miasta Iława”  
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- wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej przy ul. Ziemowita 

 

              Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku informacji Tryb 

wyznaczania podmiotów, na rzecz których skazani mogą wykonywać prace na cele społeczne czynności 

tych podmiotów w zakresie wykonywania pracy został przyjęty pozytywnie  jednogłośnie.  

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku projektu uchwały  w sprawie  

dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Gminy Miejskiej Iława 

instrumentem płatniczym został przyjęty pozytywnie jednogłośnie.  

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku projektu uchwały  w sprawie  

nadania tytułu „ Zasłużony dla miasta Iława” został przyjęty pozytywnie  jednogłośnie. 

 

.Poddany pod głosowanie jawne wniosek o zdjęcie z porządku projektu uchwały  w sprawie  wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości położonej przy ul. Ziemowita został przyjęty pozytywnie  jednogłośnie.  

 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański poddał pod głosowanie porządek obrad XLIX sesji 

uwzględniający przegłosowane zmiany; porządek został przyjęty pozytywnie jednogłośnie w następującym 

brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.  
2. Ustalenie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji. 
4. Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej miasta na lata 2018-2029:  

a) Przedłożenie przez Burmistrza Miasta Radzie pisemnej wersji wieloletniej prognozy finansowej 
miasta na lata 2018-2029 w formie jednolitego tekstu i przedstawienie uzasadnienia do projektu. 

b) Odczytanie wymaganych przepisami ustawy o finansach publicznych opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. 

c) Dyskusja. 
d) Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej miasta 

na lata 2018-2029. 
5. Uchwalenie budżetu miasta na 2018 rok: 
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a) Przedłożenie przez Burmistrza Miasta Radzie pisemnej wersji projektu uchwały budżetowej w 
formie jednolitego tekstu i przedstawienie uzasadnienia do projektu. 

b) Odczytanie wymaganych przepisami ustawy o finansach publicznych opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. 

c) Odczytanie przez Przewodniczącego właściwej komisji do spraw budżetu uzasadnienia ( opinii) do 
przedkładanego projektu uchwały budżetowej. 

d) Dyskusja. 
e) Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2018 rok. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2017-2029, 
2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2017 rok, 
3) określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych prowadzonych 

przez Gminę Miejską Iława, ich punktowania oraz dokumentowania, 
4) nadania nazwy ulicy w mieście Iława,  
5) dzierżawy nieruchomości położonych przy ul. Produkcyjnej, 
6) dyżurów radnych na I półrocze 2018, 
7) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rady Miejskiej w Iławie na 2018 rok, 
8) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2018 rok, 
9) zatwierdzenia sprawozdań rocznych z działalności stałych Komisji Rady Miejskiej w Iławie, 
10) dopuszczenie zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Gminy Miejskiej Iława instrumentem 

płatniczym,  
11) nadania tytułu „ Zasłużony dla miasta Iława”.  

7. Tryb wyznaczania podmiotów, na rzecz których skazani mogą wykonywać prace na cele 
społeczne czynności tych podmiotów w zakresie wykonywania pracy. 

8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
11. Wnioski mieszkańców Iławy. 
12. Komunikaty i oświadczenia. 
13. Zamknięcie obrad  XLIX Sesji. 

 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu  z XLVII  Sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że w Biuletynie Informacji 

Publicznej opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej protokół z XLVII Sesji Rady 

Miejskiej w Iławie. Do chwili rozpoczęcia obrad, nikt nie złożył pisemnych uwag do powyższego  protokołu, 

w związku z czym protokół uważa się  za przyjęty.  
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Ad. 4 . Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej miasta na lata 2018-2029 

a) Przedłożenie przez Burmistrza Miasta Radzie pisemnej wersji wieloletniej prognozy 

finansowej miasta na lata 2018-2029 w formie jednolitego tekstu i przedstawienie 

uzasadnienia do projektu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że radni otrzymali pisemną  

wersję wieloletniej prognozy finansowej miasta na lata 2018-2029 w formie jednolitego tekstu i 

uzasadnienia do projektu.  

 

b)  Odczytanie wymaganych przepisami ustawy o finansach publicznych opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 24 listopada  2017 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Burmistrza Miasta Iławy projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2018 -2029. Skład 

orzekający RIO pozytywnie zaopiniował projekt WPF Miasta Iławy na lata 2018-2029. Uzasadnienie do 

uchwały.  

W dniu 14 listopada 2017 roku wpłynęło do RIO w Olsztynie uzasadnienie Burmistrza Miasta Iławy w 

sprawie projektu WPF Miasta Iławy na lata 2018-2029. Skład Orzekający RIO w Olsztynie  dokonał oceny 

projektu WPF pod względem zgodności z prawem ze szczególnym uwzględnieniem przestrzegania 

przepisów ustawy o finansach publicznych dotyczących uchwalania i wykonywania budżetu w latach 

następnych, na które zaciągnięto zobowiązania planuje się zaciągnąć zobowiązania. Z projektu WPF dla 

Miasta Iławy na lata 2018 – 2029 wynika, że relacja określona w artykule 243 ustawy o finansach 

publicznych w roku 2018 i w latach następnych zostanie zachowana. Biorąc powyższe pod uwagę Skład 

Orzekający RIO w Olsztynie postanowił jak na wstępie.  

 

Uchwała Nr RIO.VIII-0120-643/17 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

z dnia 24 listopada 2017 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Iławy 

projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018 -2029 stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

c) D y s k u s j a  
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Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

d) Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej miasta na lata 2018-2029 

 

Rada Miejska w obecności 18 radnych – przy 18 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2029. Skład rady 21, obecnych 18, 

głosowało 18 radnych.  

 

Uchwała Nr XLIX/410/17  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2018-2029 stanowi załącznik  nr 4  do protokołu. 

 

 

Ad. 5. Uchwalenie budżetu miasta na 2018 rok 

a) Przedłożenie przez Burmistrza Miasta Radzie pisemnej wersji projektu uchwały 

budżetowej w formie jednolitego tekstu i przedstawienie uzasadnienia do projektu  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że radni otrzymali pisemną  

wersję projektu uchwały budżetowej w formie jednolitego tekstu i przedstawienie uzasadnienia do projektu.  

 

Na obrady dołączył radny Włodzimierz Harmaciński - Zmiana quorum  

 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska zgłosiła zmiany, jakie zostały dokonane zarządzeniem 

Burmistrza Miasta Iławy z dnia 11 grudnia zostało zmienione, w projekcie w stosunku do projektu budżetu 

Miasta Iławy, dochody i wydatki zostały zwiększone o tę samą kwotę - o 6 337 024 zł. W wyniku tych zmian 

dokonano przede wszystkim zmiany w wydatkach inwestycyjnych, ponieważ część zadań nie została 

wykonana w tym roku, w związku z tym nie otrzymano zwrotu środków unijnych z Urzędu 

Marszałkowskiego. Na inwestycjach zostały zwiększone zarówno dochody i wydatki inwestycyjne. Zostały 

zwiększone środki na: 
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 -budowę ulicy Kraszewskiego,  

-została wprowadzona inwestycja o nazwie: wykonanie utwardzenia parkingu pomiędzy ulicami 

Kościuszki i Grunwaldzką, 

- została wprowadzona inwestycja skomunikowania terenu pomiędzy ul. Sobieskiego, torami 

kolejowymi i ulicą Królowej Jadwigi, 

 -zwiększono środki na budowę drogi dojazdowej od ul. Andersa do budynków przy ul. Sobieskiego 

18-24 

- zwiększono środki na kompleksową rewitalizację rejonu ulicy Jasielskiej przez poprawę dostępności 

komunikacyjnej           

- zwiększono środki na ulicę Sybiraków  

- zwiększono środki w związku z niezrealizowaniem zadań inwestycyjnych na zagospodarowanie 

przestrzeni nad rzeką Iławką na cele turystyczno- rekreacyjne i budowę tras rowerowych wraz z 

infrastrukturą towarzyszącą wzdłuż rzeki Iławki. Zostały dokonane przeniesienia pomiędzy paragrafami w  

Urzędzie Miasta, pomiędzy wydatkami na zakup materiałów i wyposażenia, zakupem środków żywności, 

zakupem usług remontowych, usług pozostałych, czy zakup obejmujący tłumaczenia. Te przeniesienia 

zostały dokonane w obrębie tych samych środków.  

Jeżeli chodzi o inwestycje to zostały zwiększone również środki na rewitalizację boiska przy SP Nr 3.  

-zwiększono środki na modernizację boiska i rozbudowę placu zabaw przy ośrodku psycho-edukacji 

na ulicy Chełmińskiej.  

- zwiększono środki na budowę kanalizacji deszczowej od ulicy Gdańskiej do ul. Nowomiejskiej.  

- na rewitalizację lasu komunalnego w dzielnicy Pojezierza Brodnicko  - Iławskiego  i Krainy 

Przyrodniczo Leśnej zwanej Bałtycką przy ulicy Sienkiewicza w Iławie.  

  -zwiększono środki na uzbrojenie terenu po byłych zakładach przemysłu ziemniaczanego na 

kompleksową modernizację energetyczną budynków komunalnych przy ulicy Jasielskiej.  

- zwiększono środki na doposażenie miejsca spotkań i rekreacji Young spot.  

- na rozwój zaplecza pozaszkolnych form szkoleń żeglarskich w oparciu o Ekomarinę.  

- zwiększono środki na termomodernizację budynków użyteczności publicznej przy SP 2 i SP 4.  

- zwiększono środki na budowę galerii jazzowej. 
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- została zmieniona tylko nazwa inwestycji w projekcie budżetu była budowa ul. Wiśniowej, inwestycja 

będzie się nazywała ul. Wiśniowej i Poziomkowej w tym samym zakresie finansowym, w jakim była w 

projekcie budżetu.  

W dyskusji udział wzięli: 

Wiceprzewodnicząca Anna Zakrzewska zapytała z czym wiąże się zmiana nazwy, jakie ma znaczenie? 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że po „sukcesie” ulicy Morelowej, która się wszystkim 

spodobała, konsekwencją, pod presją sąsiadów, jest przystąpienie do wariantu remontu obu ulic. Będą 

robione obie dokumentacje podobnie, jak w przypadku ul. Sybiraków, będzie to zrobione „ w pocie czoła” 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, trzeba zaznaczyć, że w momencie dokończenia 

inwestycji pieniądze unijne nie przepadną.  

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Prasek powiedziała, że w związku z tymi zmianami, o 6 mln zł zwiększa się 

dodatkowe wydatki.  

Skarbnik Ewa Moszczyńska powiedziała, że tak. 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Prasek zapytała, że czy pożyczka zaciągana w związku z tymi zmianami, 

przewidywane 10 mln zł, pozostaje. 

Skarbnik Ewa Moszczyńska powiedziała, że pozostaje. 

 

 

b) Odczytanie wymaganych przepisami ustawy o finansach publicznych opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej 

 

 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska odczytała Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-642/17 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 24 listopada 2017 roku w sprawie opinii 

o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Iławy projekcie uchwały budżetowej na 2018 rok. 

 

Uchwała Nr RIO.VIII-0120-642/17 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

z dnia 24 listopada 2017 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Iławy projekcie 

uchwały budżetowej na 2018 rok stanowi załącznik nr 5 do protokołu 
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c) Odczytanie przez Przewodniczącego właściwej komisji do spraw budżetu uzasadnienia 

(opinii) do przedkładanego projektu uchwały budżetowej  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów Roman Brzozowski  

powiedział, że „Zgodnie z trybem procedowania Uchwały Budżetowej, jako przewodniczący Komisji 

Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów, w jej imieniu przedstawił szanownej Radzie opinię dotyczącą 

projektu Uchwały Budżetowej Miasta Iławy na 2018 rok. 

 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów do przedkładanego projektu uchwały 

budżetowej stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

d) Dyskusja 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

e) Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2018 rok 

 

Rada Miejska w obecności 19 radnych - przy 19 głosach ,,za”  podjęła uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu miasta  na 2018 rok.  Skład rady 21, obecnych 19, głosowało 19 radnych.  

 

Uchwała Nr XLIXI/411/17  w sprawie uchwalenia budżetu miasta na 2018 rok  

stanowi załącznik  nr 7  do protokołu 

 

Burmistrz Adam Żyliński podziękował i powiedział, że ten budżet to duże wyzwanie, z duszą na 

ramieniu wita Nowy Rok i cele jakie będą osiągane. Dodał, że już przez warunki pogodowe, w rejonie rzeki 

Iławki i Wyspy Młyńskiej przeszkodziły, jest to sygnał na problemy, które pojawią się w przyszłym roku. 

Wyraził zadowolenie, że wszyscy są po tej samej stronie, jeżeli chodzi o rozwój miasta.   

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański życzył powodzenia. 
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Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 

1)  zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2017-29 

 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska szczegółowo omówiła uchwałę. Przedłożyła pisemne 

uzasadnienie do zmian budżetowych uwzględniające zmiany, jakie wprowadzono w okresie od komisji   do 

czasu sesji.  Ani w dochodach, ani w wydatkach nie zwiększono, ani nie zmniejszono tych pozycji. Nie była 

dokonana zmiana w WPF,  niezbędne jest przed uchwaleniem zmian w budżecie, uchwalenie WPF na lata 

2017-2029.  

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 
Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

miasta na lata 2017-2029 
Nie opiniowano Nie opiniowano Nie opiniowano 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 Rada Miejska w obecności 19 radnych - przy 19 głosach ,,za” uchwałę w sprawie zmian w 

wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2017-29. Skład rady 21, obecnych 19, głosowało 19 

radnych.  

 

Uchwała Nr XLIX/412/17 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 

2017-29 stanowi załącznik  nr  8 do protokołu. 

 

 

2) zmian w budżecie miasta na 2017 rok 
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Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska szczegółowo omówiła uchwałę. Przedłożyła pisemne 

uzasadnienie do zmian budżetowych uwzględniające zmiany, jakie wprowadzono w okresie od komisji   do 

czasu sesji. Zmiany zostały dokonane w obrębie tych samych środków i przede wszystkim dotyczyły one 

zwiększenia środków na wynagrodzenia w szkołach podstawowych, a zmniejszenia składek na fundusz 

pracy, czy na ubezpieczenia społeczne. W obrębie tych samych środków dokonano przeniesień i tak samo 

przy inwestycji o nazwie termomodernizacja budynków użyteczności publicznej przy SP 4 dokonano zmian 

tylko pomiędzy paragrafami. Zmieniło się źródło finansowania, nie zwiększono, ani nie zmniejszono 

żadnych wydatków przy tym zadaniu.   

  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

zmian w budżecie miasta na 2017 rok Nie opiniowano Nie opiniowano Nie opiniowano 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19  głosach za podjęła uchwałę  w sprawie zmian 

w budżecie miasta na 2017 rok. Skład rady 21, obecnych 19, głosowało 19 radnych.  

 

Uchwała XLIX/413/17  w sprawie zmian w budżecie miasta na 2017 rok  

stanowi załącznik nr  9  do protokołu. 

 

3) określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli 

publicznych prowadzonych przez Gminę Miejską Iława, ich punktowania oraz 

dokumentowania 
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Uchwałę szczegółowo na komisjach poprzedzających sesję omówiła Dyrektor MZOSiP Renata 

Kamińska.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

określenia kryteriów drugiego etapu 
postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli 
publicznych prowadzonych przez Gminę 
Miejską Iława, ich punktowania oraz 
dokumentowania 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie bez 
poprawek 

pozytywnie przy 
1  przeciwnym 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 18 głosach ,,za” i 1 przeciwnym podjęła uchwałę 

w określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych 

prowadzonych przez Gminę Miejską Iława, ich punktowania oraz dokumentowania. Skład rady 21, 

obecnych 19, głosowało 19 radnych.  

 

Uchwała XLIX/414/17 w sprawie określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do 

przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Miejską Iława, ich punktowania oraz dokumentowania 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

4)  nadania nazwy ulicy w mieście Iława  

 

Uchwałę szczegółowo na komisjach poprzedzających sesję omówił Kierownik Wydziału GMK 

Wiesław Pieńczewski,   ponadto zawiera uzasadnienie.  

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
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PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

 
nadania nazwy ulicy w mieście Iława ( ul. 

Stalowa) 

 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie  bez 
poprawek 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach za  podjęła uchwałę w sprawie 

nadania nazwy ulicy w mieście Iława. Skład rady 21, obecnych 19, głosowało 19 radnych.  

 

Uchwała XLIX/415 /17 w sprawie stanowi nadania nazwy ulicy w mieście Iława załącznik nr 11  do 

protokołu. 

 

5) dzierżawy nieruchomości położonych przy ul. Produkcyjnej. 

 

Uchwałę szczegółowo na komisjach poprzedzających sesję omówił Kierownik Wydziału GMK 

Wiesław Pieńczewski,  ponadto zawiera uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

dzierżawy nieruchomości położonych przy ul. 

Produkcyjnej 

 

pozytywnie przy 
jednym 

wstrzymującym  

pozytywnie bez 
poprawek 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

W dyskusji nad powyższym udział wzięli: 
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Radna Ewa Jackowska powiedziała, że ma kilka pytań odnośnie tej dzierżawy, ponieważ jest ona znów 

zrobiona na 10 lat. Czy umowa będzie waloryzowana? Czy podjęta kwota o wysokości dzierżawy jest 

podejmowana tylko raz i dotyczy ona 10 lat? Czy w umowie dzierżawy jest zapis, który zobowiązuje do 

realizacji konkretnego tematu umowy. Np. gdy podjęta jest decyzja dzierżawy przy ul. Produkcyjnej na 

zorganizowanie na terenie miasta muzeum wojskowości i motoryzacji, czy w umowie jest zawarty zapis, że 

to ma być przez 10 lat?. Czy dojdzie do takiej sytuacji, że np. po trzech latach, osoba, która wychodzi z 

piękną inicjatywą, którą radna bardzo popiera, po trzech latach np. zrezygnuje bo koszty utrzymania 

przewyższają. Co dalej będzie z pozostałymi siedmioma latami użytkowania? Czy można to podnajmować? 

Radna na takie pytania chciałaby uzyskać odpowiedź, ponieważ niepokoi ją fakt, że jest to dzierżawa 

znowu na 10 lat. W ocenie radnej pierwsza umowa powinna być na 3 lata, a dopiero po rozeznaniu się, czy 

wszystko jest w porządku może być podejmowana na kolejne lata. Czy umowa będzie waloryzowana? Czy 

osoba w przypadku rezygnacji z prowadzenia muzeum będzie dalej miała dzierżawę? Czy może 

podnajmować to innym osobom?  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że 10 letnia dzierżawa jest szczególna, nie ma tu mowy o 

typowym dzierżawieniu obiektu. Dzierżawiony teren nie budzi zainteresowania kogokolwiek, zarośnięty jest 

drzewami. Na resztę pytań jest odpowiedź - „wszystko przed nam”. Dopiero jest uchylony „rąbek” w postaci 

uchwały Rady Miejskiej, która umożliwia rozmowy z tym partnerem, nie wiadomo, czy to będzie 

Stowarzyszenie, czy osoba fizyczna. Osoba z ratusza zajmująca się organizacjami pozarządowymi, 

zachęca dzierżawcę do powołania Stowarzyszenie, co umożliwi mu sięganie po różne środki z zewnątrz. W 

tej sprawie nie jest jeszcze stworzony żaden akt normatywny, dopiero dyskusja jest przed. Pytania będą 

miały sens za 1, 2 miesiące. Natomiast w temacie rewaloryzacji- w Polsce od kilku lat jest deflacja, nie 

inflacja, w związku z tym rewaloryzacje występują bardzo rzadko. Może czekać nas galopujący wzrost cen. 

W umowie cywilno- prawnej ten akcent dotyczący wskaźników GUS na pewno będzie zawarty. Tutaj do 

czynienia jest z przypadkiem szczególnym, czy to jest prowadzenie działalności gospodarczej, czy 

użyteczności publicznej, na tym etapie nie ma rozstrzygnięcia, będzie to przedmiotem dyskusji podczas 

konstruowania umowy wieloletniej dzierżawy.  

Radna Ewa Jackowska zapytała, czy ta uchwała zobowiązuje do podpisania umowy? 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański odpowiedział, że nie, ona tylko umożliwia.   

Radna Janina Okołowska powiedziała, że uchwała mówi tylko o  przeznaczeniu gruntu, nie mówi o 
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Kowalskim czy Nowaku, mówi o przeznaczeniu gruntów. Czy tam będzie w przeciągu 10 lat, pięciu, czy 10 

użytkowników, ale prowadzących na tym terenie muzeum. Uchwała tego nie rozstrzyga. Jest to forma 

wykonawstwa przez pana burmistrza.    

Burmistrz Adam Żyliński  nawiązał jeszcze do waloryzacji i możliwości wypowiedzenia umowy. W każdej 

umowie powtarza się taki żelazny punkt, który jest wpisywany. Waloryzacja jest rzadko, bo nie było ku temu 

powodów i wskaźników, ale za chwilę będą.  

 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 18  głosach „za” i 1 „wstrzymującym”    podjęła 

uchwałę sprawie  dzierżawy nieruchomości położonych przy ul. Produkcyjnej. Skład rady 21, 

obecnych 19, głosowało 19 radnych.  

 

Uchwała XLIX/416/17 w sprawie dzierżawy nieruchomości położonych przy ul. Produkcyjnej stanowi 

załącznik nr 12  do protokołu. 

 

 

6) dyżurów radnych na I półrocze 2018 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że uchwałę omawiano na komisjach 

poprzedzających sesję -ponadto zawiera uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

dyżurów radnych na I półrocze 2018 pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie j bez 
poprawek 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 
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Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach za  podjęła uchwałę w sprawie 

dyżurów radnych na I półrocze 2018. Skład rady 21, obecnych 19, głosowało 19 radnych.  

 

Uchwała XLIX/417/17 w sprawie dyżurów radnych na I półrocze 2018  

stanowi załącznik nr 13   do protokołu. 

 

 

7) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rady Miejskiej w Iławie na 2018 rok 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że uchwały nie opiniowano na Komisjach- w toku 

obrad komisje ustalały plany, a pozostali radni otrzymali je na maila. Każda komisja analizowała swój plan 

pracy.   

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki 
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rady 

Miejskiej w Iławie na 2018 rok 
pozytywnie 

jednogłośnie 

 
pozytywnie bez 

poprawek 

 
pozytywnie 

jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach za  podjęła uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rady Miejskiej w Iławie na 2018 rok. Skład rady 21, obecnych 19, 

głosowało 19 radnych.  

 

Uchwała XLIXI/418/17 w sprawie stanowi zatwierdzenia planu pracy Komisji Rady Miejskiej w Iławie na 

2018 rok załącznik nr 14  do protokołu 
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Przewodniczący Komisji RGBiF Roman Brzozowski powiedział, że Komisja RGBiF powołuje komisje 

doraźną do opracowania nowej uchwały omawiającej zasady pracy nad budżetem. Wnosi do 

przewodniczącego, aby zainicjował zaangażowanie się członków z innych komisji.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański odpowiedział – oczywiście. 

Radny Włodzimierz Harmaciński zapytał - jaki jest powód, co w procedurze uchwalania budżetu jest nie 

tak,  że trzeba ją znowelizować?   

Przewodniczący Komisji RGBiF Roman Brzozowski powiedział, że Komisja RGBiF opracowując plan na 

rok 2018, również omawiała treść uchwały, która określa tryb pracy nad budżetem. Komisja uznała, że 

uchwała powinna być przeanalizowana, komisja widzi kilka poprawek. Przewodniczący nie chce już 

sugerować, ponieważ powołany zespół będzie analizował samodzielnie bez sugestii obowiązującą uchwałę 

i ewentualnie zaproponować do niej poprawki. Jest to uchwała, będzie to propozycja, a rada będzie musiała 

nad nimi pochylić i ewentualnie uchwalić. Jest taka potrzeba. 

Radna Janina Okołowska powiedziała, że taka potrzeba przeanalizowania tej uchwały odnośnie trybu 

pracy jest konieczna, są też głosy innych radnych, żeby się nad nią pochylić. Uchwała ma kilka lat. Nie 

chodzi o diametralne zmiany zasad, ale w odczuciu radnej należy skupić się nad terminami, szczególnie 

jest to istotne na przełomie zmian kadencji. Pojawia się problem starej i nowej rady. Na komisji RGBiF 

zostało ustalone, aby w podkomisji uczestniczyli członkowie z innych komisji. Zamierzeniem jest, aby do 

półrocza powstała dobrze wypracowana uchwała, przy zaangażowaniu pani Skarbnik i Pana Burmistrza. 

Dyskusja toczyła by się nad każdym punktem, aż zostanie coś wypracowane. Komisja RGBiF w styczniu 

ma już zaplanowaną tzw. „burzę mózgów”. Czy to będzie podkomisja, czy zespół tego nie rozstrzygnięto. 

Decyzja należy do Panów Przewodniczących Komisji i Rady. 

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że nie otrzymał szczegółów, ale zapyta o to w przerwie. 

 

 

8) uchwalenie planu pracy Rady Miejskiej na 2018 rok. 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że uchwałę omawiano na komisjach 

poprzedzających sesję -ponadto zawiera uzasadnienie. 

Wiceprzewodnicząca Anna Zakrzewska zgłosiła, że nie otrzymała planu pracy Rady Miejskiej na 2018 
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rok. Dzisiaj 8:49 zostało wysłane na skrzynki mailowe. Jest to późno i nie do przyjęcia.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że plan opracowany był już co najmniej dwa 

tygodnie temu. Sam był zaskoczony już na komisji, że były takie sygnały. 

Radna Janina Okołowska powiedziała, że ich komisja RGBiF otrzymała plan, projekt był opracowany 8 

grudnia 2017 roku. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że otrzymał sygnały, że wczoraj na komisji były 

sygnały, że nie wszyscy otrzymali plan. Przeprosił za te niedogodności, odczytał plan i powiedział, że gro 

punktów z planu jest wymaganych w określonym terminie do realizacji.    

Wiceprzewodnicząca Anna Zakrzewska zapytała o to kto układał plan pracy i z kim był konsultowany? 

Radna słyszy pierwszy raz, że taki plan pracy powstał dla RM w Iławie. Radna jako wiceprzewodnicząca 

powinna wiedzieć.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że układał ten plan pracy i nie konsultował go z 

paniami wiceprzewodniczącymi, ale obie panie wiedzą, że zbliża się koniec roku i układamy plan pracy i 

powinny wykazać się inicjatywą w tej sprawie. 

 Wiceprzewodnicząca Anna Zakrzewska powiedziała, że nie jest to jednoosobowa sprawa, tylko wszyscy 

później cały rok pracować według tego planu. Może radni mieli by jakieś tematy, które chcieli by podnieść, 

ale właściwie zostali postawieni przed faktem dokonanym. W związku z powyższym radna wstrzyma się od 

przyjęcia planu. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że jest to radnej prawo. 

Przewodniczący KRGBiF Roman Brzozowski powiedział, że jest to subiektywne zdanie radnej, ponieważ 

komisja miała projekt uchwały, który był poddany dyskusji i jest wyrobiona opinia. 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Prasek powiedziała, że na Komisji RGBIF często są dyskusje nad 

budżetem, natomiast na KOKSiT rzadko są takie dyskusje. Radna przychyla się bardzo do słów radnej 

Anny Zakrzewskiej. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji: 
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PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

 

uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 

2018 rok 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie  bez 
poprawek 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 17 głosach „za” i 2 „ wstrzymujących” podjęła 

uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2018 rok. Skład rady 21, obecnych 19, 

głosowało 19 radnych.  

 

Uchwała XLIX/419/17 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2018 rok 

 stanowi załącznik nr  15 do protokołu 

 

 

9) zatwierdzenia sprawozdań rocznych z działalności stałych Komisji Rady Miejskiej w 

Iławie. 

 

Przewodniczący Komisji RGBIF Roman Brzozowski powiedział, że komisja wypracowała 

sprawozdanie na komisji i nie ma wypracowanej opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 
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zatwierdzenia sprawozdań rocznych z 
działalności stałych Komisji Rady Miejskiej w 
Iławie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie bez 
poprawek 

pozytywnie 
 jednogłośnie 

 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach za  podjęła uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdań rocznych z działalności stałych Komisji Rady Miejskiej w Iławie. Skład 

rady 21, obecnych 19, głosowało 19 radnych.  

 

Uchwała XLIXI/420/17 w sprawie zatwierdzenia sprawozdań rocznych z działalności stałych Komisji Rady 

Miejskiej w Iławie stanowi załącznik nr  16  do protokołu  

 

 

10)  dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Gminy Miejskiej Iława 

instrumentem płatniczym 

 

Uchwałę szczegółowo na komisjach poprzedzających sesję omówiła Skarbnik Miasta Ewa 

Moszczyńska,  ponadto zawiera uzasadnienie. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących 
dochody budżetu Gminy Miejskiej Iława 
instrumentem płatniczym 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

nie opiniowano 
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Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach „za”  podjęła uchwałę w sprawie 

dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Gminy Miejskiej Iława 

instrumentem płatniczym. Skład rady 21, obecnych 19, głosowało 19 radnych.  

 

Uchwała XLIXI/421/17 w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Gminy 

Miejskiej Iława instrumentem płatniczym stanowi załącznik nr 17  do protokołu.  

 

 

 

11) nadania tytułu „ Zasłużony dla miasta Iława”  
 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że uchwała nie była opiniowana na komisjach. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński przeprosił za tryb wprowadzania uchwały i powiedział, że uchwała była 

przedmiotem analizy przez powołany zespół zajmujący się tego rodzaju zdarzeniami. Chodzi o nazwisko 

Pani Ireny Nowickiej. Wieloletniej kierowniczki kina w Iławie, która przez ostatnie lata, będąc już na 

emeryturze, zawiadywała organizacją pozarządową SART zrzeszającą regionalnych artystów. Doszło do 

zmiany pokoleniowej władzy i na zakończenie roku w sposób oczywisty należy uhonorować panią Irenę, 

która jest ikoną iławskiego filmu i kina, osobą bardzo zaangażowaną i oddaną sprawie pokazywania 

dorobku artystycznego naszych artystów. Burmistrz w zastępstwie pani Junkier pracował, w pracach 

zespołu. Postać nie wzbudziła żadnych kontrowersji. Zespół pozytywnie jednogłośnie zaopiniował tę postać. 

Było by miło, aby na koniec 2017 roku przyznać pani Irenie taki tytuł. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że kilkukrotnie uczestniczył w pracach zespołu i 

nigdy nie było tak, aby nie było głosów zastrzeżeń. Wszyscy wypowiedzieli się pozytywnie. Stanowi to 

pewną satysfakcję bo miał styczność z panią Ireną podczas lat zamieszkiwania w Iławie i jest osobą godną, 

aby znaleźć się w tym gronie. 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Prasek powiedziała, że osoba może budzić kontrowersje dla osób 

młodszych. Pani Irena była bardzo zaangażowana, dzięki niej działało kino i wiele rzeczy wokół kina. Była 

specyficzna, pomagał jej mąż, ale ona wszystko reprezentowała swoją osobą. Była ikoną tego wszystkiego. 
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Osoby młodsze wiekiem, 30+ nie znają jej. Osoby ze świata artystycznego wiedzą, kto to jest. Osoby z 

komisji brały udział w życiu razem z nią. Osoba ta nie powinna budzić żadnych kontrowersji.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że nie ma obiekcji co do tej kandydatury, radna po prostu nie zna 

osoby ani jej osiągnięć. Radna próbowała zaciągnąć języka u swoich starszych sąsiadów, ale oni jej nie 

znają.  

Radny Jerzy Płuciennik powiedział, że ma prawie 60 lat i nie zna tej pani. 

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że koleżanka Ewa miała okazję poznać tę panią i powinna ją 

znać, ponieważ uczestniczyła w wernisażach, na których radny też był. Ta pani przez skromność nie 

przedstawiała się. 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Prasek powiedziała, że często z młodzieżą chodziła do kina, to ta pani 

zawsze była. 

Przewodniczący Komisji RGBiF Roman Brzozowski powiedział, że pani kierownik była odpowiedzialna 

za repertuar i radny niezbyt dobrze to kojarzy. Przypomniał kroniki filmowe i inne rzeczy, które się wciskało. 

Ta pani dobierała filmy. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że dobierała filmy spośród tych, które były 

dostępne  

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Prasek zapytała czy radny Brzozowski chce dyskutować z radną, jako z 

historykiem. Nie jest to miejsce do dyskusji. 

Przewodniczący Komisji RGBiF Roman Brzozowski powiedział, że chętnie podyskutuje o historii, ale nie 

w tym miejscu. 

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że nie ma rozmowy o wypełnianiu pracy służbowej,  bo ta 

pani musiała, ale wiele pracowała poza praca służbową. Cały czas była w pracy. W ostatnim czasie 

skupiała środowiska artystyczne naszych lokalnych artystów. Organizowała im wystawy, zapraszała gości z 

zewnątrz. Wpływała pod tym względem na aktywność Iławy.  Artyści czuli się docenieni i scaleni za to jest 

zasłużoną, a nie za swoją służbową pracę.  

Radna Janina Okołowska powiedziała, że absolutnie zgadza się z panem Włodkiem. Zasłużony nie musi 

być znany w całym mieście. Jest on zasłużony w pewnej dziedzinie życia. Pani Nowicka jest osobą 

zasłużoną w dziedzinie kultury, filmu. Zawsze będzie się kojarzyła z naszym kinem. Sprowadzała artystów 

do klubu dyskusyjnego przy kinie. Radna zna panią Irenę z racji nie tylko pracy, ale z racji  korzystania z 
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kina. Pani Irena zawsze dużo mogła powiedzieć na temat filmu, polskiego filmu i jest zasłużona dla miasta 

Iławy. 

 Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że kandydatura została zgłoszona nie przez środowisko tylko na 

wniosek burmistrza. Pośmiertnie zasłużonym został pan Suchwałko, którego burmistrz nigdy nie widział 

tylko słyszał i tak naprawdę wówczas, gdy zespół taneczny chciał się pokazać. Podobnie było z Antonim 

Gierszewskim, gdzie wielu z państwa ocierało się o tę postać, natomiast burmistrz nigdy nie miał tego 

zaszczytu kiedykolwiek go spotkać. Kino Lenino zostało tak nazwane nie z powodu inicjatywy pani Ireny 

Nowickiej. Kroniki filmowe były to liczby porządkowe, obowiązkowe przed każdym seansem bez względu 

czy się to komuś podobało, czy nie. Kronika musiała być wyświetlona bez względu na poglądy.  

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że ludzie piszący prace naukowe sięgają po kroniki filmowe, w 

których nie tylko była sama polityka, ale były też informacje o świecie. Był to rodzaj okna na świat podczas, 

gdy był tylko jeden program telewizyjny. Radna z kronik dowiadywała się co dzieje się na świecie i uważa, 

że nie wszystko co było kiedyś jest do „zadeptania”.   

Przewodniczący Komisji RGBiF Roman Brzozowski zgłosił formalny wniosek o zamknięcie dyskusji 

ponieważ niechcący można tej osobie zrobić krzywdę, dyskusja daleko odbiegła od meritum sprawy. 

Radna Ewa Jackowska zaproponowała, aby w przyszłości podobne dyskusje odbywały się na 

posiedzeniach komisji. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że panu burmistrzowi zależało, żeby 

przeprowadzić to na dzisiejszej sesji.  

 

              Przewodniczący Rady Wojciech Szymański poddał wniosek o zamknięcie dyskusji pod 

głosowanie. Rada większością głosów pozytywnie zaakceptowała wniosek. 

 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 16 głosach „za”  i  3 „wstrzymujących” podjęła 

uchwałę w sprawie nadania tytułu „ Zasłużony dla miasta Iława”. Skład rady 21, obecnych 19, 

głosowało 19 radnych.  

 

Uchwała XLIXI/422/17 w sprawie zatwierdzenia sprawozdań rocznych z działalności stałych Komisji Rady 

Miejskiej w Iławie stanowi załącznik nr 18  do protokołu.  
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Ad 7. Tryb wyznaczania podmiotów, na rzecz których skazani mogą wykonywać prace na cele 

społeczne, oraz czynności tych podmiotów w zakresie wykonywania pracy. 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański przekazał głos Zastępcy Burmistrza Ewie Junkier.  

Zastępca Burmistrza Ewa Junkier  na wstępie przeprosiła, że tak późno na ostatnią chwilę jest 

przedstawiana informacja, ale tak jak na wstępie wspomniał pan burmistrz na prośbę dyrekcji Zakładu 

Karnego, ponieważ z końcem roku kończą się umowy z wszystkimi podmiotami, skazani nie mogliby 

pracować na rzecz wszystkich jednostek. Zmieniło się rozporządzenie Ministra Sprawiedliwości w sprawie 

trybu wyznaczania podmiotów, na rzecz których skazani mogą pracować. Cała procedura wygląda inaczej, 

najprościej ujmując. Dyrektor Zakładu Karnego zgłasza organowi gminy (burmistrzowi) możliwość pracy 

przez skazanych na rzecz podmiotów. Poszczególne podmioty z terenu miasta zgłaszają taką chęć 

zatrudnienia skazanych na piśmie. Procedura opisana jest w Kodeksie karnym wykonawczym. Opisuje ile 

godzin, ile osób, jakie prace będą wykonane. Takie zapotrzebowanie wpływa do pana burmistrza, który 

zbiera to i wysyła informacje do dyrektora Zakładu Karnego, ma również obowiązek o tym poinformować 

Radę Miasta. W przekazanej tabeli jest 12 podmiotów, wyszczególniona jest ilość skazanych i jakie prace 

będą wykonywać.  W przypadku przyjęcia informacji Zakład Karny będzie mógł z podmiotami podpisywać 

stosowne umowy.  

Radna Ewa Jackowska zgłosiła prośbę o uaktualnienie tabelki, ponieważ radna znalazła nazwisko osoby, 

która już nie pracuje w ICSTiR, a jest wykazana.    

Zastępca Burmistrza Ewa Junkier powiedziała, że są to informacje otrzymane na świeżo, ale będą 

sprawdzone. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że ma to uzgodnione z dyrektorem Mądrym. 

Radny Grzegorz Przytuła powiedział, że jest zaskoczony, że w wykazie są tylko dwa przedszkola i dwie 

szkoły miejskie.  

Zastępca Burmistrza Ewa Junkier powiedziała, że w wykazie są podmioty, które współpracowały do tej 

pory i wyraziły dalszą chęć zatrudnienia. W późniejszym terminie będzie można działać w tej kwestii. 
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Informacja jest przedstawiona na chwilę obecną. Ratusza nie ma ponieważ w tej chwili nie ma takiej 

potrzeby. W poprzednich latach skazani pracowali.  

Przewodniczący Komisji RGBiF Roman Brzozowski zgłosił swoje wątpliwości co do pracy skazanych w 

przedszkolu, czy szkole. Radny rozumie, że w Zakładzie Karnym skazani poddani są weryfikacji, ale są za 

coś skazani. Radny ma poważne obawy, czy czasami z tego powodu nie stanie się komuś krzywda. Radny 

byłby bardzo ostrożny.  

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Prasek powiedziała, że do przedszkola przychodzą skazani, którzy nie 

mają wyroku tylko godziny społeczne do odpracowania lub wykroczenia. Radna pamięta czasy, gdzie były 

bardzo srogie zimy. wtedy był pomysł zatrudniania do odśnieżania skazanych. Padła odpowiedź, że  jest 

zawiła procedura ponieważ trzeba ich ubrać, wyszkolić itp. Radna zastanawia się, kto będzie ich ubierał, 

wyposażał, szkolił? 

 Zastępca Burmistrza Ewa Junkier powiedziała, że to nie są skazani, którzy za lekkie przewinienia 

odpracowują godziny. Są to skazani osadzeni w Zakładzie Karnym wychowawcy wiedzą kogo typują do 

pracy w szkole czy przedszkolu. Jeżeli chodzi o odśnieżanie taki skazany musi wyrazić zgodę na taką 

pracę.  

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Prasek powiedziała, że poprzednio wykazywano, że są to różne procedury 

i etc. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że podsumowując chodzi o to, czy się opłaca? 

Radny Robert Kowalewski powiedział, że skazani przechodzą daleko idącą weryfikację szczegółową na 

każdym jednym stanowisku pracy. Nie jest tak, że każdy może być zatrudniony na danym stanowisku 

pracy. Nie jest powiedziane, że musi być to skazany, który odpracowuje jakieś tzw. godziny, ale może być 

skazany, który odsiaduje większą część wyroku, praca jest elementem resocjalizacji i przystosowania do 

wyjścia na zewnątrz. Z Zakładu Karnego wypuszczani są również skazani na przepustki. Skazani 

przechodzą konsultacje psychologiczne, a czasami psychiatryczne, są kontrolowani systematycznie i 

niekiedy dozorowani.  

Przewodniczący Komisji OKSiT Edward Bojko powiedział, że w swojej działalności stale korzystał z 

pracy skazanych. W swojej dziewięcioletniej działalności, jako inspektor, zostały wybudowane dwie szkoły i 

4 przedszkola. Do prac porządkowych byli zatrudniani wyłącznie skazani. Oni nie mają kontaktu z dziećmi i 

młodzieżą. W wakacje wykonywali remonty w szkołach.  
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Przewodniczący Komisji RGBiF Roman Brzozowski powiedział, że wszystko to rozumie, ale każdy 

indywidualnie, jak zagłosuje taką bierze na siebie odpowiedzialność. Radny, jak widzi dziecko i skazanego 

to eliminuje najmniejsze ryzyko, nawet kiedy ono nie występuje, a miało by wystąpić.   

Burmistrz Adam Żyliński podkreślił tylko jedną rzecz, że Zakład Karny jest nieodzownym elementem 

krajobrazu Iławy. Ostatnio przeprowadził pasjonującą rozmowę z panią psycholog Zakładu Karnego w 

stopniu kapitana, na temat polityki rządu wobec zakładów karnych i otwieranie ich na świat zewnętrzny. 

Skazani deklarują pomoc w zagospodarowaniu terenów osiedlowych, wspólnot. Jest tam ogromny potencjał 

ludzi dobrze wyszkolonych i z ogromnymi zdolnościami, którym coś się w życiu nie udało. Zadaniem jest 

wpisanie tego obiektu w zadania z pożytkiem dla wszystkich.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że  ma osobiste wspomnienia i mieszkała obok zakładu karnego. 

Skazani nie byli obcy wizerunkowo. Wyjście skazanego za bramę jest nagrodą. Kto będzie finansował ich 

wynagrodzenie, ubiór, szkolenia bhp i  badania lekarskie? Czy będą to jednostki, czy Zakład Karny? 

Zastępca Burmistrza Ewa Junkier powiedziała, że jest to praca nieodpłatna. Jednostki nie płacą za tę 

pracę. Na danym stanowisku pracy muszą przejść szkolenie bhp, które robi uprawniony dyrektor jednostki 

lub inspektor bhp. Odzież ochronna może pochodzić z jednostki lub Zakładu Karnego. Jednostki 

zabezpieczają skazanych jest to obwarowane umową zawartą między zakładem karnym, a jednostką, picie, 

drugie śniadanie, posiłek regeneracyjny.  

 Przewodniczący Komisji RGBiF Roman Brzozowski powiedział, że wypowiedź burmistrza jest mocno 

liberalna, ponieważ dobro skazanego jest ważne, dla radnego ważne jest dobro obywatela. Rząd umożliwia 

pracę skazanym, ale poprzez uruchamianie zakładów pracy na terenie jednostki penitencjarnej. W Iławie 

również powstaje taki zakład, skazani będą pracowali cały czas pod nadzorem. Skazani pracujący na 

terenie przedszkoli i szkół mają swobodny dostęp i poruszają się po całym terenie. Są pod nadzorem osób 

cywilnych, którzy muszą wykonywać również swoją pracę. Radny ma daleko idące wątpliwości co do 

zatrudniania skazanych do szkół i przedszkoli.  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że do dyskusji przywiodło rozporządzenie Ministra Sprawiedliwości z 

sierpnia 2017 roku członka aktualnego rządu. 

Radny Robert Kowalewski powiedział, że są różne typy Zakładów Karnych. Skazani, którzy mają prawo 

do odbywania kary w złagodzonych warunkach, mają możliwość pracy na zewnątrz. Skazani odbywający 

karę w zamkniętym systemie mogą pracować wewnątrz ZK. Praca na zewnątrz jest pewną formą nagrody.  
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 Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 18 głosach „za”  i  1 „wstrzymujących” 

pozytywnie zaakceptowała informację w sprawie trybu wyznaczania podmiotów, na rzecz których 

skazani mogą wykonywać prace na cele społeczne, oraz czynności tych podmiotów w zakresie 

wykonywania pracy. Skład rady 21, obecnych 19, głosowało 19 radnych.  

 

Informacja w sprawie trybu wyznaczania podmiotów, na rzecz których skazani mogą wykonywać 

prace na cele społeczne, oraz czynności tych podmiotów w zakresie wykonywania pracy stanowi załącznik 

Nr 19 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański ogłosił przerwę do 13:40 

 

 

Ad 8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

 

 Na podstawie § 25 ust. 1 pkt. 4) Załącznika nr 5 (Regulaminu Rady Miejskiej w Iławie) 

do Statutu Miasta Iławy, Burmistrz przedłożył sprawozdanie z międzysesyjnej działalności : 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta Iławy oraz Zastępcy Burmistrza Miasta Iławy 

wzięli udział między innymi w: 

• Spotkaniu Rodziny Jezioraka (spotkaniu podsumowującym) 

• VI Mikołajowych Zawodach w Pływaniu Ośrodków Szkolno-Wychowawczych 

• Spotkaniu Wigilijnym Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddziałowej Sekcji Emerytów                      

i Rencistów w Iławie 

• Spotkaniu wigilijno-opłatkowym Zarządu i Członków Koła Polskiego Związku Niewidomych                 

w Iławie 

• Gali „Bratnia Dłoń” 
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• Złotych Godach 

• podpisaniu umowy z ENERGĄ dot. dostawy prądu na lodowisko 

• spotkaniu w Starostwie Powiatowym w Iławie wraz z pracownikiem Wydziału Bieżącego Utrzymania 

dot. przyłącza do sieci deszczowej przyszłej szkoły specjalnej na os. Lipowy Dwór 

• spotkaniu z mieszkańcami z ul. Ostródzkiej 48e w sprawie kondycji pierwszego budynku ITBS w 

mieście 

• Uroczystym apelu z okazji zakończenia służby w Państwowej Straży Pożarnej oraz zdania 

obowiązków służbowych przez st. bryg. Macieja Jasińskiego 

• podpisaniu umów z Marszałkiem Województwa Warmińsko-Mazurskiego, Gustawem Markiem 

Brzezinem na projekt pn. "Utworzenie węzła integracyjnego systemów komunikacyjnych               w 

południowej części miasta - zagospodarowanie przestrzeni publicznej przy dworcu PKP" 

• Miejskiej Radzie Seniorów 

• Brydżu Mikołajowym ze środowiskiem brydżystów iławskich 

• spotkaniu z Markiem Kałużą w sprawie udziału rodzimych artystów w Jarmarku 

Bożonarodzeniowym w Iławie 

• uroczystym strojeniu choinki przed Ratuszem z dziećmi z iławskich szkół i przedszkoli,                w 

Mikołajki 6 grudnia 

• spotkaniu z Romanem Żuralskim i Elżbietą Szlesinger dot. wspólnej pomocy dla iławskich seniorów 

w zakresie służby zdrowia 

• Spotkaniu Wigilijnym w Zakładzie Komunikacji Miejskiej 

• spotkaniu z Janem Kamińskim w sprawie współpracy z Rodzinnymi Ogrodami Działkowymi 

• spotkaniu w sprawie ewentualnego projektu żłobka miejskiego 

• wyjeździe studyjnym na ul. Paderewskiego oraz spotkaniu z mieszkańcami dot. konfliktu 

sąsiedzkiego 

• posiedzeniach w sądzie konkursowym oraz rozstrzygnięciu konkursu na opracowanie koncepcji 

architektoniczno-urbanistycznej Miejskiej Biblioteki Publicznej w Iławie 

• spotkaniu  z Antonim Kwaśniewskim dot. przedstawienia nowej organizacji w Iławie – „Dzieci wojny” 

• komisji mieszkaniowej w Iławskim Towarzystwie Budownictwa Społecznego 
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• uroczystym otwarciu lodowiska 

• Wigilii w Ośrodku Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

• Wigilii w MOPSIKU 

• Jasełkach w Przedszkolu Miejskim nr 5 

 

Wydział Komunikacji Społecznej 

1. W dniach 17.11. - 19.11.2017 r. pracownicy Wydziału Komunikacji Społecznej brali udział               

w Targach Żeglarstwa i Sportów Wodnych BOATSHOW w Łodzi. Tegoroczna edycja jednych z 

najważniejszych targów wodniackich w Polsce, zgromadziła ponad 130 wystawców z branży 

turystyki wodnej. Jak co roku miłośnicy sportów wodnych mieli okazję poznać ofertę producentów i 

dystrybutorów osprzętu i elektroniki jachtowej, a także możliwości wodnego wypoczynku w kraju. 

Na stoisku Iławy, odwiedzający, oprócz pełnej oferty turystycznej miasta i okolic Jezioraka, 

informowani byli także o możliwościach czarteru czy też kupna łodzi żaglowych lub motorowych 

jakimi dysponują lokalne firmy. Z zaproszenia w bezpłatnym udziale podczas targów skorzystało 

kilka firm oferujących swoje usługi na Jezioraku. Stoisko Urzędu nie było jedynym iławskim 

akcentem podczas tej imprezy. Zwiedzający Boatshow mogli także zapoznać się z ofertą jachtów 

wykonanych przez firmę Yacht Hornet z Iławy. Podczas trzech dni wystawienniczych, stoisko Iławy 

odwiedziło prawie 10 tys. osób z całej Polski. Duża część z nich zadeklarowała przyjazd nad 

najdłuższe jezioro w Polsce, już  w przyszłym sezonie. 

2.  W dn. 31.11.2017 r. pracownicy Wydziału brali udział w uroczystym podpisaniu umowy                  

z Marszałkiem Województwa Warmińsko-Mazurskiego na projekt pn. "Utworzenie węzła 

integracyjnego systemów komunikacyjnych w południowej części miasta - zagospodarowanie 

przestrzeni publicznej przy dworcu PKP", który  dotyczy przebudowy infrastruktury technicznej i 

komunikacyjnej oraz zakupu dziewięciu nowoczesnych autobusów, w tym dwóch autobusów 

hybrydowych. Podczas podpisywania umowy przedstawiona została prezentacja z wizualizacją 

projektu przebudowy terenu przy dworcu, ukazująca także poszczególne etapy pracy nad 

projektem. Prezentacja przygotowana została przez pracownika Wydziału Komunikacji Społecznej. 

3. W okresie międzysesyjnym pracownicy Wydziału byli odpowiedzialni za przygotowanie                     

i przeprowadzenie gali "Bratnia Dłoń" , która odbyła się 04.12.2017 r. w iławskim Kinoteatrze 
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„Pasja”. W trakcie uroczystości Burmistrz Miasta wraz z II Zastępcą, Ewą Junkier wręczyli trzy 

nagrody i cztery wyróżnienia za pracę na rzecz osób z niepełnosprawnościami oraz trzy Złote 

Statuetki za całokształt działań. 

4. W dniach 24.11. – 25.11.2017 r. w Iławie odbyła się konferencja poświęcona partycypacji 

obywatelskiej młodzieży, ze szczególnym uwzględnieniem Młodzieżowych Rad Gmin.                   

Za organizację ze strony Miasta Iława odpowiedzialny był kierownik Wydziału  Komunikacji 

Społecznej oraz Młodzieżowa Rada Miasta Iława 

5. Wydział pracował nad przygotowaniami do okresu świątecznego oraz zakończenia roku 

budżetowego (podsumowanie i podliczenie roku). 

6. W dn. 02.12.2017 r. Kierownik Wydziału Komunikacji Społecznej brał udział w Obchodach Dni 

Honorowego Dawcy Krwi. 

7. W dn. 12.12.2017 r. pracownik Wydziału Komunikacji Społecznej brał udział w Uroczystym 

Spotkaniu Opłatkowym „Podziel się z nami opłatkiem” Zarządu Stowarzyszenia Iławskiego Klubu 

„Amazonki”  

 

Wydział Bieżącego Utrzymania  

 
1. Dokonano rozpoznania cenowego na obsługę i bieżące utrzymanie szaletu miejskiego przy                

ul. Niepodległości oraz na targowisku miejskim przy ul. Kopernika w Iławie w roku 2018.                 

W dn. 13.12.2017 r. zawarto umowę z firmą "PAJA" z siedzibą ul. Świętojańska 30, 81- 372 Gdynia 

na kwotę 59 999,40 zł brutto 

2. Zlecono likwidację awarii w budynku domu pogrzebowego na cmentarzu komunalnym przy                  

ul. Piaskowej w Iławie. W dn. 07.12.2017 r. zawarto umowę z firmą Usługi Ogólnobudowlane Auto 

Serwis "Sadek" Krzysztof Sadowski z siedzibą 14-200 Iława, Wikielec 44E na kwotę 7.300,00 zł 

brutto 

3. Zlecono montaż i włączenie elementów oświetlenia świątecznego na terenie miasta Iławy 

Wykonawca: PUK „EKO” sp. z o.o., ul. Biskupska 7, 14-200 Iława, wartość: 13.144,00 zł brutto 
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Wydział Planowania, Inwestycji i Monitoringu 

1. W dn. 30.11.2017 r. podpisano umowę na dofinansowanie projektu: Utworzenie węzła integracyjnego 

transportu miejskiego z innymi systemami transportu zbiorowego w Iławie. Wartość projektu: 26 450 

994,90zł, wysokość dofinansowania: 18 848 328,58zł.  

Zadanie podzielone jest na dwa etapy:  

1. obejmujący przebudowę układu drogowego, budowę parkingów, dojść i ścieżek rowerowych;  

2.  zakup autobusów komunikacji miejskiej.  

Pierwszy etap zostanie zakończony w IV kwartale 2019 r., natomiast etap drugi zakończy się               

w II kw. 2020 r.   

2. W dn. 11.12.2017 r. nastąpiło otwarcie ofert z przetargu na prowadzenie usługi nadzoru 

inwestorskiego dla inwestycji: Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej                        

nr 2  w Iławie oraz dla inwestycji: Uzbrojenie terenów po  byłych ZPZ. Na część 1 wpłynęła jedna 

oferta z firmy INSPEC z Olsztyna na kwotę 98 154,00 zł, na część 2 wpłynęła oferta  nr 1 z firmy 

INSPEC z Olsztyna na kwotę 28 044,00zł oraz oferta nr 2 z Pracowni Drogowej G. Drzycimski na 

kwotę 8 979,00 zł. 

3. W  dn.13.12.2017 r. odebrano inwestycję budowy lodowiska i skateparku przy ul. Biskupskie w 

Iławie. Całkowita wartość inwestycji wyniosła 3 112 264,08 zł brutto. Wykonawcą robót budowlanych 

było konsorcjum firm: Bullait Andrzej Ciuchta (ul. Okulickiego 13/21, 82 – 300 Elbląg), WM 

International Sp. z o.o. Sp. k. (ul. Masarska 9/16, 31 – 534 Kraków), Lodowiska Hanna Starzyk (ul. 

Gościmińska 9, 09 – 120 Nowe Miasto). Uroczyste otwarcie obiektu miało miejsce w dn. 15.12.2017 

r. 

 

Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

1. Realizacja projektu „Wychowanie – sztuka i wyzwanie”, którego celem jest wzrost poziomu 

integracji społecznej osób zagrożonych wykluczeniem społecznym z powodu bezradności 

w sprawach opiekuńczo – wychowawczych. W ramach projektu w Ośrodku Psychoedukacji, 

Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie organizowane są zajęcia dla dorosłych podnoszące ich 
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kompetencje wychowawcze oraz dla dzieci rozwijające ich umiejętności społeczne. Projekt 

realizowany będzie do 30.06.2018 roku. 

2. W dn. 30.11.2017 r. zorganizowano zabawy andrzejkowe dla dzieci i młodzieży uczęszczającej                

do Klubu Aktywności „JUNIOR”  oraz Klubu Młodzieżowego. W zajęciach wzięło udział                      

ok. 40 osób. 

3. Od 01.12. do 03.12.2017 r. Towarzystwo Przyjaciół Dzieci organizowało Świąteczną Zbiórkę Żywności. 

W ramach akcji w Ośrodku Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

przechowywano oraz segregowano żywność zebraną w iławskich marketach z ramienia Banku 

Żywności w Olsztynie. Zebrana żywność została rozdana spośród rodzin potrzebujących z terenu 

gminy oraz miasta Iławy. 

4. W dn. 01.12.2017 r. w ramach zajęć Klubu Aktywności „JUNIOR” zorganizowane zostało działanie pod 

hasłem „JUNIOR wśród zwierząt – Mikołajkowa Paka dla Zwierzaka”. W ramach akcji przeprowadzona 

została zbiórka karmy dla zwierząt oraz koców, które zostały przekazane w trakcie wizyty w schronisku 

dla zwierząt w Iławie – OTOZ Animals.   

5. Od 09.12. do 10.12.2017 r. w Ośrodku Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

przeprowadzony został finał „Szlachetnej Paczki”. Udostępnione były pomieszczenia liderom oraz 

wolontariuszom akcji, którzy zbierali paczki i przekazywali je rodzinom zgłoszonym do udziału w 

świątecznej akcji.  

6. W ramach działań profilaktyczno – wychowawczych w Ośrodku Psychoedukacji, Profilaktyki, 

Uzależnień i Pomocy Rodzinie przeprowadzono warsztaty dla dzieci i młodzieży z iławskich szkół: 

– „Agresja w nas i wokół nas” – 1 klasa 

– „Jedno życie. Jedna szansa” – 2 klasy 

– „Integracja” – 4 klasy 

– „Cyberprzemoc” – 1 klasa 

– „Szacunek i Relacje” – 1 klasa 

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
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1. W dn. 02.12.2017 r. podopieczni Świetlicy Środowiskowej MOPSIK, wystąpili na Gali Polskiego 

Czerwonego Krzyża z okazji Ogólnopolskich Dni Honorowych Dawców Krwi, prezentując 

świąteczne utwory. 

2. W dn. 04.12.2017 r. dzieci ze Świetlicy MOPSIK zaprezentowały utwory świąteczne podczas Gali 

"Bratnia Dłoń", która miała miejsce w Kinoteatrze „Pasja”. 

3. W dn. 07.12.2017 r. podopieczni Świetlicy Środowiskowej MOPSIK wzięli udział w Wigilii 

Stowarzyszenia Diabetyków, natomiast w dn. 10.12.2017 r. dzieci uczestniczyły w strojeniu choinki 

na Starym Mieście, śpiewając   przy tym kolędy.  

 

Iławskie Centrum Kultury 

1. W dn. 02.12.2017 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbył się koncert zespołu Bellcanti Opera Girls, który 

wykonał najpiękniejsze arie operowe, operetkowe i musicalowe. 

2. W dn. 04.12.2017 r. z okazji Międzynarodowego Dnia Osób Niepełnosprawnych, w Kinoteatrze 

„Pasja” odbyła się Gala „Bratnia Dłoń”, podczas której zostały wręczone złote statuetki. Imprezę  

uświetnił program artystyczny w wykonaniu dzieci z Przedszkola Miejskiego nr 2, SSP nr 1, SSP nr 

2 oraz Zespołu Placówek Szkolno Wychowawczych.  

 
3. W dn. 08.12.2017 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbyły się Złote Gody, podczas których Burmistrz Miasta 

Iławy wręczył medale Jubilatom. Imprezę uświetnił koncert zespołu „Grupa Romana”. 

4. W dn. 10.12.2017 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbył się Spektakl Teatralny dla dzieci w wykonaniu 

grupy Prymart pt. „Kryształowa Królowa Śniegu”.  

 

W dyskusji na powyższym głos zabrali: 

Wiceprzewodnicząca Anna Zakrzewska nawiązała do punktu o uroczystym strojeniu choinki przed 

Ratuszem z dziećmi z iławskich szkół i przedszkoli, w Mikołajki 6 grudnia. Poprosiła pana burmistrza, aby 

na przyszłość zapewnić dzieciom odpowiednie zabawki do powieszenia, dlatego, że w tej chwili wiszą tam 

butelki po wodzie mineralnej, stare płyty, pojemniki po jogurtach. Nie uczy to dzieci estetyki. Dobrze było by 

parę groszy zaasygnować i kupić zabawki, które by godnie mogły wisieć przed ratuszem. Zapytała również 

o spotkanie pana Żuralskiego z panią Slesinger, co ono wniosło w sprawie? 
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Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że  jeżeli chodzi o strojenie choinki to co roku jest postęp, czasami 

ozdoby zniszczy i zwieje wiatr, przekazywane są sugestie kierownictwu przedszkoli  by przykładano 

większą uwagę, powtórzy uwagi radnej na zebraniu i zastanowi się jak z tego wybrnąć, chce uniknąć jednej 

rzeczy - wyposażania  dzieci, bo straci to  ideę spontaniczności, będzie zdalnie sterowane i nie będzie tej 

radości, natomiast sugestia, aby podnosić standard tych ozdób, jak najbardziej jest słuszna.  

Wiceprzewodnicząca Anna Zakrzewska zasugerowała bombki styropianowe, które dzieci mogły by 

pomalować i dopiero wtedy zawiesić na choince. 

Zastępca Burmistrza Ewa Junkier powiedziała, że była rozmowa z dyrektorkami przedszkoli i panie się 

zgodziły, część, jak można zauważyć, jest takich ozdób. Nie mamy wpływu, ponieważ czasami grupy dzieci 

przychodzą same i wieszają. Jednak będą starania, aby było to bardziej estetyczne nie robiąc dzieciom 

przykrości.     

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że  jeżeli chodzi o przychodnie, pojawił się postulat z grupą iławskich 

seniorów, pani Ania była obecna podczas jednego z takich spotkań. Przewija się najczęściej podczas 

zadawania pytań, co doskwiera najstarszym mieszkańcom, to oczywiście pojawia się wątek lecznictwa 

podstawowego, czyli naszej przychodni.  „Pokusiliśmy się, aby spotkać się z liderami przychodni, wiem, że 

rada seniorów też planuje takie spotkania w najbliższej przyszłości i zastanowią się co naszym programie o 

lecznictwie podstawowym w Iławie wnieść jeżeli chodzi o akcenty dotyczące najstarszych mieszkańców. 

Jest to pierwsza dyskusja w tej materii. Całe szczęście obie przychodnie są otwarte na to”. 

 

 

Ad .9. Interpelacje i zapytania radnych 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że do pana burmistrza wpłynęła jedna 

interpelacja pisemna, naprawienia posadzki w pomieszczeniach magazynowych przedszkola 

integracyjnego numer 2 w Iławie, podpisana przez panów radnych : Zaborowskiego i Kowalewskiego. 

Prośba jest o odpowiedź pisemną.  

Radny Janusz Zaborowski przybliżył temat, już kiedyś sprawa była poruszana przez radnego, ostatnio z 

radnym Kowalewskim byli w tym przedszkolu i podczas odwiedzania na dole pięknej salki gimnastycznej, 
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która w połowie ( w części) jest  przegrodzona kotarą, gdzie przechowywany jest sprzęt rehabilitacyjny, a 

obok są dwa pomieszczenia, które nie są wykorzystywane tylko dlatego, że brakuje posadzki. Potrzebnych 

jest kilka worków cementu do wylania posadzki. Zdaniem radnego nie jest to skomplikowana sprawa. 

Możliwe jest, aby zrobił to konserwator lub zlecić skazanym z umiejętnościami murarskimi.  

Radny Robert Kowalewski zapytał, czy w związku z niedawno otwartym lodowiskiem, jest potrzeba 

umieszczenia na rondzie drogowskazu z napisem „ lodowisko” podobnie jak oznaczony jest kierunek na 

pływalnię. Drugie zadane pytanie dotyczyło rozbiórki chodnika wzdłuż ulicy 3 Maja przy „Porcie 110”. W 

jakim celu ten chodnik został rozebrany? Zrozumiałe jest, że trwają tam prace budowlane, ale radny chce 

więcej wiedzieć co będzie się działo w tym kierunku.   

Wiceprzewodnicząca Anna Zakrzewska powiedziała, że chce się dowiedzieć jak wygląda sprawa z 

kontenerami. Czy jest rozstrzygnięcie? Czy jest możliwość zobaczenia faktury zapłaty za kontenery? Druga 

sprawa to przypomnienie o poręczach przy schodach dla osób starszych na cmentarzu. Zapytała również o 

ulicę Gierszewskiego, kiedy będzie zmieniona nazwa ulicy i czy zrobi to miasto? Nadmieniła temat promocji 

Iławy, a konkretnie dlaczego firmy zewnętrzne promują Iławę, a nie staramy się o to, aby robiły to firmy  

nasze wewnętrzne? Czy był jakiś przetarg na promocję Iławy? Czy odbyło się bez przetargowo? 

Radny Grzegorz Przytuła powiedział, że w sobotę 23 grudnia radny miał zgłoszenie od mieszkańców 

osiedla Podleśnego, że kontenery ze śmieciami, które zostały wywiezione dzień wcześniej, były 

wywiezione, ale pozostało to co znajdowało się na zewnątrz. Trzeba przekazać uwagę ekipie odbierającej 

śmieci.   

Przewodniczący Komisji OKSiT Edward Bojko przekazał, że bardzo niesystematycznie odbierane są 

kontenery z pojemnikami plastikowymi. W bardzo wielu miejscach leżą one długo z boku.  

Przewodniczący Komisji RGBiF Roman Brzozowski powiedział, że na posiedzeniu komisji wytworzyła 

się atmosfera dużej niecierpliwości w kierunku spotkania z firmą POLMAK. Pani Burmistrz Zdrojewska 

zaangażowała się w zorganizowanie takiego spotkania, był wyznaczony już termin, ale był zbyt krótki i 

przewodniczący nie dał rady zwołać spotkania komisji. Poprosił, aby burmistrz przekazał, że komisja 

oczekuje takiego spotkania.  

Radny Wiesław Burdyński powiedział, że prezes GS, 10 sierpnia obwieścił wszem i wobec, że cyt.„z 

końcem roku będziemy zmuszeni z organizowania targowiska” Radny na posiedzeniach komisji 

Problematyki Społecznej zgłaszał postulat rozpisania przetargu na nowego użytkownika. Czy GS 
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wypowiedziała umowę? Zapytał co dalej z targowiskiem? Czy będzie likwidowane? Koniec roku już za dwa 

dni.  Czy było to tylko straszenie? Koszty zarządu wynosiły 16500 zł. Zapytał również o program rządowy 

Mieszkanie+. W budżecie na 2018 nie było przewidywanych pieniędzy na ten cel. W miastach wschodniej 

Polski już pukają do rządu, aby ten program ich objął. Trudno nie wchodzić w temat, w którym ktoś nam 

buduje. Teren jest już przeznaczony na ten cel.  

 

 

Ad.10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

  

Burmistrz Adam Żyliński rozpoczął odpowiedzi od targowiska miejskiego, gdzie są to sztucznie wywołane 

emocje.  Nie ma woli wypowiadania umowy. Dzierżawa trwa 10 lat, spokojnie czeka się do jej końca. Nieraz 

będzie dyskusja na temat co dalej zrobić z tym fragmentem miasta. Nikt nie składał oświadczenia, że 

rezygnuje z tej dzierżawy.   

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański zapytał ile jeszcze zostało lat do końca dzierżawy? 

Burmistrz Adam Żyliński odpowiedział, że nie wie, ale jest to do sprawdzenia.  

- mieszkanie+ - zaproponował panu Wiesławowi, aby tego nie roztrząsać, obejrzenie przebiegu 

korespondencji między odpowiednim resortem ministerialnym w państwie, a miastem. Zgłoszona została 

gotowość i jest w tej materii odpowiedź. Wszystko jest w grze. Miasto poszło inną ścieżką niż inne 

samorządy. Rząd ma również dwa warianty na Mieszkanie+. Jeden jest taki, że własnym organizmem 

powołanym do tego celu realizować ten program, drugi sposób jest przy współpracy z samorządami. Miasto 

zamieniło się na tereny po zakładach przemysły ziemniaczanego, co doprowadziło do tego, że trzeba brnąć 

już tym kanałem. Teczka z dokumentacją znajduje się w wydziale GMK.  

- burmistrz przekaże pani Marioli Zdrojewskiej prośbę komisji dotyczącą zainteresowania spotkaniem 

komisji z firmą POLMAK. W samej firmie trwa walka o zamontowanie tłumików i stłumienie hałasu. Na 

pewno w styczniu będzie doprowadzone do takiej wizyty. 

 - pojemniki plastikowe, Koma, kontenery ze śmieciami na Podleśnym, burmistrz podkreśla, że sam przed 

domem ma już trzy wory i nikt nie zabiera selekcjonowanych odpadów. Podziękował za uwagi, jest umowa 

między Związkiem Gmin, że będą przekazywane informacje o kondycji i pracy firmy Koma. Są to cenne 

uwagi. Będzie stworzony z tego raport. 
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- zaprosił radną Zakrzewską  do obejrzenia faktury, temat kontenerów przenoszony jest na następny rok ze 

zrozumiałych powodów. „Piłka jest w grze”. W Naczelnym Sądzie Administracyjnym procedura trwa i potrwa 

kilka miesięcy ponieważ miasto, za sprawą mecenas, zażądało rozprawy, wiąże się to z wydłużeniem 

terminu.  

- poręcze na cmentarzu, burmistrz jest po rozmowie z kierownikiem wydziału, w temacie co dalej o temacie 

inwestycji na cmentarzu z jakiego materiału. Podziękował radnej za przypomnienie tematu. Przedmiotem 

rozmowy będzie też rozważenie wykonania poręczy. W budżecie jest zapisana kwota 200-240 tyś. złotych 

na kolejny ruch inwestycyjny na cmentarzu przy ul. Ostródzkiej. 

- ul. Gierszewskiego, burmistrz dowie się, czy uchwała jest już prawomocna, miasto wszystko finansuje. 

- firmy zewnętrze promujące miasto, burmistrz nie wie o czym mowa.  

Radna Anna Zakrzewska dodała, że chodzi o film promujący Iławę. Kto go zrobił, za ile i dlaczego nie 

iławska firma?  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że wyjaśni, może chodzi o film na YouTube. 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że filmik na YouTube 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że  sprawdzi to, ale jest to kolosalny drobiazg. 

- radny Kowalewski, burmistrz sam jak przejeżdżał spojrzał, że jest znak pokazujący pływalnię, poniżej 

powinien być znak wskazujący kierunek na lodowisko. Powiadomi o tym odpowiednie służby.   

- na ul. 3 Maja jest prywatna inwestycja realizowana przez pana Piotra Szostaka. Naturalna konsekwencją 

tej inwestycji jest wjazd na teren. Jest to klasyczny prawo skręt. Budowany będzie również duży parking z 

oświetleniem. W niektóre akcentu na terenie publicznym włączy się miasto, ale generalnie całość 

przedsięwzięcia spoczywa na inwestorze.  

- posadzka w przedszkolu to parę worków cementu. 

 

 

Ad 11. Wnioski mieszkańców Iławy  

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  powiedział, że do Biura Rady Miejskiej w terminie, o którym 

mowa w Statucie Miasta Iławy nie  wpłynął żaden wniosek mieszkańca o zabranie głosu na sesji. 
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Ad 12. Komunikaty i oświadczenia  

 

Radny Feliks Rochowicz powiedział, że w konkursie Budżetu Obywatelskiego wygrał projekt radnego 

odnowienia boiska na osiedlu ostródzkim,  podziękował pewnym czynnikom społecznym, które były 

zaangażowane. Radny rzucił tylko hasło, sam oddał 10 głosów.  Najważniejszym czynnikiem społecznym 

było Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Iławy, którego przewodniczącym jest pan Dariusz Rozborski. 

Podziękował panu Dariuszowi i powiedział, że prawdopodobnie, gdyby nie jego organizacja mieszkańców 

to wniosek nie otrzymałby aż tylu punktów. Radny jest umówiony z panem Radtke, że tuż po Nowym Roku   

ruszy inwestycja. 

Przewodniczący Komisji RGBiF Roman Brzozowski  zapytał , co to za projekt? 

Radny Feliks Rochowicz powiedział, że chodzi o Budżet Obywatelski boisko i piłkochwyty. 

Wiceprzewodnicząca Anna Zakrzewska zapytała, czy radny składał wniosek do Budżetu. 

Radny Feliks Rochowicz powiedział, że tak. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański ogłosił, że w ramach komunikatów komisja RGBiF złożyła 

wniosek o powołanie komisji doraźnej do opracowania zmian uchwały w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej. Z komisji RGBiF wyznaczone są pani radna Okołowska i Jackowska. Przekazał 

prośbę do przewodniczących pozostałych komisji, aby wyznaczyć ewentualnie dwie osoby do pracy w tej 

podkomisji. Zadanie na kolejny miesiąc.  

Odczytał dwa wnioski, które wpłynęły  od mieszkańca. 

 

Wniosek dotyczący osiedla XXX- lecia stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 

Wniosek dotyczący likwidacji komunistycznego pomnika ulokowanego na stadionie sportowym stanowi 

załącznik Nr 21 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański ogłosił, że kolejna sesja planowana jest w poniedziałek 22 

stycznia 2018 roku, na godzinę 12:00, tak jak to było ogłoszone miesiąc temu.  
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Ad. 13. Zamknięcie obrad XLIX  Sesji 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański wobec zrealizowania porządku obrad, złożył 

życzenia Nowo Roczne oraz o godzinie 1350 zamknął  XLIX sesję. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Bartosz Bielak w skrócie przedstawił protokoły oraz 

aktualne prace MRM. Obecnie MRM pracuje nad nowym statutem MRM, gdyż wystąpiły błędy, nawet  

ortograficzne. W ostatnim czasie rada pracuje nad projektem Zarządzeniem Burmistrza, niedługo wpłynie 

projekt, na temat opiniowania przez MRM spraw dotyczących szkół podstawowych, gimnazjalnych i ponad 

gimnazjalnych oraz opiniowanie spraw dotyczących młodzieży, gdyż: w statucie MRM w rozdziale 2: 

w paragrafie 2, ust 1 celem działania rady jest zwiększenie zainteresowania i zaangażowanie młodych 

ludzi w sprawy publiczne.  

- w paragrafie 3, ust 1 rada realizuje swoje cele poprzez opiniowanie i przedstawianie pomysłów i 

postulatów w sprawach istotnych dla środowiska młodzieżowego oraz komunikowanie swoich potrzeb i 

problemów  władzom miasta. MRM bardzo by się ucieszyła, gdyby otrzymywała rożne prośby o opinie 

dotyczące młodzieży. 

 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji. 

 

 

 

     Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

  /-/ Jolanta Kultys                                                                         /-/  Wojciech Szymański 


